

RAPPORT OM VIRKSOMHETEN VED FORSKERGRUPPEN I 2019

Forskergruppeleder:	Øyvind Ravna
---------------------	--------------

Forskergruppe:	Same- og urfolksrett
----------------	----------------------

Oversikt over forskergruppens medlemmer

(endringer i forskergruppens sammensetning, nye medlemmer, avganger)

Forskergruppe for same- og urfolksrett (FSU) har i 2018 bestått av Ánde Somby, Gunnar Eriksen, Mattias Åhrén, Kristina Labba, Edalew Enyew, Vito De Lucia, Aila Beret Selfors og Margherita Paola Poto, Susanne Vars Buljo (Samisk Høyskole). I tillegg har Apostolos Tsiouvalas, som er opptatt på LLM programmet på havrettssenteret, vært assosiert medlem. Likeledes Jon Petter Rui og Dag Michaelsen. Bendik Midtkandal, som skriver stor master med stipend, er tatt opp som studentmedlem. Dag Mivahelsen

Angi intern møteaktivitet i forskergruppen (møter, seminar, prosjektpresentasjoner, etc)

Tema:	Antall deltakere:	Dato:
1. Møte		16.01.19
2. «International Indigenous rights research network» med Sheryl Lightfoot?		18.02.19
3. Møte (med Dag Michaelsen og Lena Bendiksen) vedr senter for samerett		22.02.19
5. Arb. med tverrfaglig innlegg fra UiT til debatten som har oppstått etter at regjeringen gav tillatelse til å starte opp gruvedriften på Nussir-feltet i Kvalsund i Finnmark.		22.02.

6. Arbeid med NFR-søknad		22.03 + Flere møter i april
7. To presentasjoner på 19th Informal ASEM Seminar on Human Rights: Human Rights Education & Training, (etter ønske fra fakultetsledelsen). Tromsø, Norway		6.11.
8. Møter etter sommeren		22.08 18.09 17.10 27.11 18.12

Seminarer/konferanser m.v. som er arrangert av forskergruppen	
Tittel:	Dato:
1. Same- og urfolksretts Hangout (møte med samiske studenter)	11.09
2. Debattmøte om vindkraft i reindriftsområder (40 år siden Altaaksjonen)	09.10
3. Den offentlige samtalen om samiske spørsmål – om forventninger og krav til formidling og medias redaktøransvar	28.11

Prosjekt som er i gang – gi en beskrivelse av planer/prosjekter som er i gang.	
Tema:	Antatt ferdigstillelse:
1. Sami traditional livelihoods, competing land uses, competing legal sources	
2. Arbeid med etablering av senter for same- og urfolksrett	
3. Samisk som rettsspråk	

Hvilke initiativ har forskergruppen tatt for å skaffe eksterne forskningsmidler?

Land co-management models for Sami areas; a comparative perspective noting the tension between state sovereignty and Sami self-governance (Researcher Project - *SAMISK*) *Søknad til NFR levert 10. april 2019*

Se også neste punkt.

Hvilke initiativ har forskergruppen tatt for tverrfaglig/tverrfakultært samarbeid?

Søknad til UiTs tematiske satsinger: 2018 Reindeer feeding - Impact on animal health, welfare and behaviour, and the sustainability of reindeer herding (FeedHealth) Sustainable innovation in food and bio-based industries (BIONÆR).
Tverrfaglig samarbeid med Institutt for arktisk og marin biologi
Forskningsgruppe for arktisk infeksjonsbiologi v/ Morten Tryland.

På hvilke måter bidrar forskergruppen til å følge opp fakultetet og UiT sin strategi?

Aktiv med publisering, formidling og konferanser/seminarer. I tillegg stiller forskergruppa opp og deltar på forespørsler / initiativ fra andre enheter på universitetet.

På hvilken måte har forskergruppen lyktes i å inkludere phd- og masterstudenter i gruppens aktiviteter?

Forskergruppen har tatt opp en student som har stipend for å skrive stor masteroppgave med same/urfolksrettslig tema som medlem av gruppen. Han har deltatt på lik linje med gruppens øvrige medlemmer.

PLANER FOR 2020

Beskriv forskergruppens faglige mål for 2020
Som et av fakultetets to satsingsfelt vil vi bidra til å gjøre samerettsforskningen enda mer synlig. Dette kan skje ved:
Senteretablering
Seminar og publikasjon i forbindelse med at tidsskriftet Arctic Review er 10 år (søknad er sendt fakultet i november 2019).
To til tre faglige arrangementer, det første 4. februar 2020.
Samisk som rettsspråk

Hvilke prosjekt har gruppen tenkt å arbeide med? Gi en grundig beskrivelse, og gjør en sammenligning med fjoråret.
Etablering av senter for samerett (venter på tilbakemelding fra fakultetsledelsen på et gjennomarbeidet konseptnotat sendt i november 2018).

I hvilken grad og evt. til hvilke oppgaver vil forskergruppen ha behov for støtte fra en vit.ass. ansatt av fakultetet i 2020?
Behov i forbindelse med senterarbeid og arrangementer. Evt. også ved arbeid med forskningssøknader

Andre opplysninger man ønsker å komme med om planene for 2020: